## 國立中興大學圖書資訊學研究所

## 學生出國研習與出版獎勵補助辦法

九十五學年度第二學期第六次所務會議通過(96.04.11)

一、為鼓勵本所優秀學生出國研習及著作發表以擴大國際視野並提升語文及研究能力,特訂 訂本辦法。

#### 二、出國研習

- 1. 申請資格:本所研二以上在學學生具備相當外語能力,且在校第一學年總成績平均達 80分以上或有特殊表現成績優異者始得提出申請。
- 2. 申請期限:下學期開學一週內向所辦公室提出申請
- 3. 研習地點與期限:經本辦法補助出國研習者,須於核准後半年內至經教育部承認學位或與本校簽有國際合作協定之學校研習,期限最長不得超過半年。如因研究需要須延長研習者,得向所上申請延長研習,經核准後自費研習。延長研習以一年為限。研習結束應於一個月內向所上繳交研習報告。
- 4. 名額與補助金額:通過本所初選者將推薦至學校參與複選,補助金額由學校核定。
- 5. 申請程序:檢具本校選派優秀學生出國研習申請表、中英文自傳、大學/研究所歷年成績單、中英文學習計畫書、外語能力證明、密封之英文推薦函二封與其他有利於審查之資料,於申請截止日前向所辦提出申請。
- 6. 審查與輔導:本所於申請期限截止後一週內將召開所務會議進行審查與排序,並根據 受補助學生擬研習的學校與領域推薦教授給予輔導。
- 7. 學分與必修課:學生經本辦法補助出國研習者,其畢業所需之課程學分得以其在國外 修習之相關學分從寬抵免,於研習的學校每學期至少須修習一門專業課程。

### 三、著作發表

- 1. 凡本所學生以「國立中興大學圖書資訊學研究所」為名,在國內外期刊或學術研討會發表或被接受者,且論文之發表日於該生就學期間完成始可獲得獎勵。
- 2. 本獎勵辦法以「篇」為獎勵原則,每篇論文至多獎勵一人為限。每位學生就學期間至 多獎勵2篇。
- 3. 本校在校學生或畢業後一年內之碩士班學生可提出申請。本獎勵之申請時間分為上下 兩學期。須於每學期開學前提出申請。
- 4. 申請程序:備妥發表論文之期刊抽印本或接受函一式一份於上述期限內向所辦公室提出申請。
- 5. 獎勵方式:凡審核通過者每篇獲新台幣二千元獎勵金。
- 6. 經費來源:本項獎勵之經費由本所獎助學金勻支,不足部分由系所經常費支應。 四、本辦法經所務會議通過後實施,修訂時亦同。

# National Chung Hsing University Institute of Library and Information Science Regulations for Student Overseas Study and Publication Incentives

Approved at the 6th Institute Affairs Meeting of the Second Semester of the 2006 Academic Year (April 11, 2007).

- 1. To encourage outstanding students of the institute to study abroad and publish their works, thereby broadening international perspectives and enhancing language and research skills, these regulations are established.
- 2. Overseas Study
  - (1) Eligibility: Second-year master's students or above with adequate foreign language proficiency and an average academic grade of 80 or above in the first year, or those with outstanding performance, are eligible to apply.
  - (2) Application Deadline: Applications must be submitted to the institute office within one week of the start of the next semester.
  - (3) Study Locations and Duration: Recipients of the subsidy must begin their overseas study within six months of approval. The study must be at a university recognized by the Ministry of Education or one that has an international cooperation agreement with the university. The maximum duration is six months. Extensions due to research needs may be applied for at the institute, but they will be self-funded and limited to one year. A study report must be submitted to the institute within one month after the conclusion of the study.
  - (4) Quota and Subsidy Amount: Applicants who pass the initial selection by the institute will be recommended to the university for further selection. The subsidy amount will be determined by the university.
  - (5) Application Procedure: Applicants must submit the following materials before the deadline:
    - Application form for outstanding student overseas study
    - Autobiography in Chinese and English
    - Transcripts from undergraduate and graduate studies
    - Study plan in Chinese and English
    - Proof of foreign language proficiency
    - Two sealed letters of recommendation in English
    - Any other documents beneficial to the review
  - (6) Review and Guidance: The institute will hold an Institute Affairs Meeting within one week after the application deadline to review and rank applicants. Professors will be recommended to guide the subsidized students based on their intended schools and fields of study.
  - (7) Credits and Required Courses: For students subsidized for overseas study, the credits required for graduation may be replaced by relevant credits earned abroad. At least one professional course must be taken each semester at the host institution.

#### 3. Publication Incentives

- (1) Students who publish or have their works accepted in domestic or international journals or academic conferences using the affiliation "Institute of Library and Information Science, National Chung Hsing University" during their enrollment are eligible for incentives.
- (2) The incentive is awarded based on "per paper." Each paper can be rewarded for only one student, with a maximum of two papers per student during their enrollment.
- (3) Current students or graduates within one year of completing their master's degree may apply. Applications are accepted before the start of each semester.
- (4) Application Procedure: Applicants must submit a copy of the published paper or an

acceptance letter to the institute office before the deadline.

- (5) Incentive Amount: Each approved paper receives a reward of NT\$2,000.
- (6) Funding Source: The funding for this incentive comes from the institute's scholarship fund. Any shortfall is covered by the department's general expenses.
- 4. These regulations take effect upon approval by the Institute Affairs Meeting and follow the same procedure for amendments.